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一、总经理致辞一、总经理致辞一、总经理致辞一、总经理致辞

AddressAddressAddressAddress fromfromfromfrom PresidentPresidentPresidentPresident

2009年，在中国证监会正确领导下，我国期货市场有效应对

全球金融危机冲击，继续保持了良好的发展势头。2009年期货市

场最鲜明的特点是，期货市场功能得到进一步发挥，为实体经济

服务的能力明显增强；期货新品种上市，扩大了期货市场服务产

业的覆盖面；实现了“量的扩大”和“质的提升”双飞跃，标志着我国

期货市场进入了一个崭新发展阶段。

In 2009, under the correct leadership of China Security

Regulatory Commission, Chinese futures market responds to the

international financial crises effectively and keeps positive trend of

development. The most distinguishing feature of the futures market in

2009 is the further intensified functions of futures market and

enhanced capability of serving industrial economy. Listing of new

commodities expands the service scope of futures market and achieves

rapid advancing of both “enlarged volume” and “improved quality”,

which reflexes that the Chinese futures market has entered into a brand

new developing phase.

在过去的一年里，郑州商品交易所各项工作也取得了积极成

效。市场开发和服务更加全面深入，业务规则制度安排更加科学

合理，风险监控机制更加严格有效，信息技术系统更加安全巩固，

已上市品种培育更趋均衡，市场功能与作用发挥更加显著，市场

满意度得到进一步提升。

During the past year, Zhengzhou Commodity Exchange (ZCE)

has achieved positive effects in different areas. The market



development and service are completed and deepened, the trading

rules are reset scientificly, the risk control mechanism is strict and

efficient, the IT system is safe and stable, the maintenance of listed

commodities is balanced, the market functions is well intensified and

the market satisfaction is improved further.

在新的一年里，我国宏观经济环境将持续整体向好。随着我

国经济市场化程度不断提高，实体经济发展对避险需求的明显增

强，我国期货市场必将迎来重要的战略机遇期。期货市场在做精

做细已上市品种、稳妥推动适应国民经济发展需要的大宗商品上

市、不断增强服务实体经济能力等方面将迎来广阔的发展前景。

In the coming new year, the Chinese macro-economy

environment will keep overall positive trend. With the extent of

China’s marketization being raised further, the needs of hedging

opportunity of industrial-economy will increase significantly. Thus,

the Chinese futures market will face important strategic opportunity.

Futures market will have a prosperous outlook on perfecting listed

commodities, driving the listing of commodities matching the

requirement of national economic development and enhancing the

capability on serving industrial economy.

以此为契机，郑州商品交易所将在 2010年进一步深入学习党

的十七大和十七届四中全会精神，认真落实全国证券期货监管工

作会议要求，坚决贯彻科学发展观，坚持正确办所理念，安全组

织交易，强化市场功能发挥，提高市场服务质量，大力培育已上

市品种，积极研发新品种，有效防范市场风险，努力实现市场的

持续稳定健康发展。



Taking this opportunity, ZCE will further keep studying the spirit

of the 17th Congress of CPC and the 4th Plenum of the 17th CPC

Central Committee, earnestly practicing the requirement of the

“National Securities and Futures Surveillance Conference”, resolutely

implementing the Scientific Outlook on Development, insisting on

proper exchange management concept, organizing trading in security,

enhancing intensification of market function, improving quality of

market service, exerting great efforts on marketing listed commodities,

being active on new commodities’ R&D, effectively preventing

market risks and endeavoring to accomplish sustained, stable and

healthy market development.

二、组织架构二、组织架构二、组织架构二、组织架构

OrganizationsOrganizationsOrganizationsOrganizations andandandand PersonsPersonsPersonsPersons inininin ChargeChargeChargeCharge

理事会理事会理事会理事会

BoardBoardBoardBoard ofofofof DirectorsDirectorsDirectorsDirectors

理事长：王献立

Chairman of the Board: WANG Xianli

非会员理事：王献立 张 凡 王一鸣 傅新民 廖英敏

樊志刚 侯苏庆

Non-member Directors: WANG Xianli, ZHANG Fan, WANG

Yiming, FU Xinmin, LIAOYingmin, FAN Zhigang, HOU Suqing

会员理事：党 剑 吕 军 王拴红 边成锋 汤益民

张培源 罗旭峰 白静梅 吴元贞 王海斌



Member Directors: DANG Jian, LV Jun, WANF Shuanhong, BIAN

Chengfeng, TANG Yimin, ZHANG Peiyuan, LOU Xufeng, BAI

Jingmei, WUYuanzhen, WANG Haibin

领导班子领导班子领导班子领导班子

ManagementManagementManagementManagement TeamTeamTeamTeam

党委书记、总经理：张凡

Secretary of Party Committee & President: ZHANG Fan

党委委员、副总经理、纪委书记：张邦辉

Member of Party Committee, Vice President & Secretary of

Discipline Inspection Committee: ZHANG Banghui

党委委员、副总经理：梅宏斌 邢汴光

Member of Party Committee & Vice President: MEI Hongbin,

XING Bianguang

党委委员、总经理助理：张静

Member of Party Committee &Assistant President: ZHANG Jing

总经理业务助理：巫克力

BusinessAssistant of President:WU Keli

部门负责人：部门负责人：部门负责人：部门负责人：

Senior Directors of Departments:

办公室：张雷

General Office: ZHANG Lei



研究发展部：魏振祥

R&D Department: WEI Zhenxiang

市场一部：王晓明

Marketing Department I: WANG Xiaoming

市场二部：左宏亮

Marketing Department II: ZUO Hongliang

交易部：谭公赞

Trading Department: TAN Gongzan

交割部：冷冰

Delivery Department: LENG Bing

结算部：赵文广

Clearing Department: ZHAOWenguang

市场监察部：喻选锋

Market Surveillance Department: YU Xuanfeng

新闻信息部：王成周

Media Relations and Information Department: WANG

Chengzhou

法律事务部：袁涛

LegalAffairs Department: YUAN Tao

技术一部：雷晓全 (兼)

IT Department I: LEI Xiaoquan（Secondant）

技术二部：雷晓全



IT Department II: LEI Xiaoquan

财务部：王亚梅

Finance Department: WANGYamei

人力资源部：于向阳

HR Department: YU Xiangyang

审计室：李瑞琪

InternalAudit Office: LI Ruiqi

行政部:祁国联

Administration Department: QI Guolian

三、市场发展三、市场发展三、市场发展三、市场发展

2009年，郑商所全年共成交期货合约 45422.50万手，成交金

额 191122.72 亿元，较上年分别增长 2.05%和 22.83%，继续呈现

良好的发展势头。过去的一年，郑商所市场功能发挥较好，“郑州

价格”已经成为国内外关注我国商品市场供需形势的重要窗口，世

界粮、棉、油、糖、化工等领域的主要参考价格之一。越来越多

的产业链企业利用期货价格指导现货贸易，开展期货套期保值规

避风险。

In 2009, the total trading volume and trading value of ZCE

reached 454.225m contracts and 19,112.272bn Yuan, with year-on-

year growth of 2.05% and 22.83% respectively, which reflected a very

favorable growing trend. Over the past year, the market function of

ZCE was well displayed. “Zhengzhou Prices” have become important



references in grain, oil, sugar and chemical industry worldwide, which

provide the world a window to view supply and demand of Chinese

commodity market. More and more industrial enterprises take futures

prices as reference for spot trading and hedge on the futures market

aiming for mitigating risks.

2000年以来郑商所成交量、成交金额对比图

ZCE Futures Trading Volume and Value Since 2000
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小麦期货小麦期货小麦期货小麦期货

WheatWheatWheatWheat FuturesFuturesFuturesFutures

2009年小麦期货市场运行平稳，市场功能发挥良好。优质强

筋小麦期货共成交合约 1366.94万手,成交金额 2903.73亿元;硬白

小麦期货成交合约 4.03万手,成交金额 7.70亿元。全年来看，小麦

期货价格稳中有涨，有别于国际小麦弱势振荡的格局，反映了国

家宏观调控的意图。众多现货企业利用小麦期货价格指导经营，

进行套期保值，实现了稳健经营。

In 2009, the wheat futures market developed steadily and the

market function was well intensified. The annual total trading volume

and trading value of Strong Gluten Wheat futures reached 13.6694m

contracts and 290.373bn Yuan. The annual total trading volume and

trading value of Hard White Winter Wheat futures reached 40,300

contracts and 0.77bn Yuan. Different from the international market

situation of weak fluctuation, the ZCE wheat futures price was stable

as a whole with slight rise throughout the whole year, which reflexes

the intention of national micro-control. Numerous enterprises employ

wheat futures prices as management guidance and hedge on the market,

which helped them achieve stable operation. 。

郑商所优质强筋小麦期货价格与国内外小麦期现价格走势对比图

ZCEZCEZCEZCEWSWSWSWS FuturesFuturesFuturesFutures vsvsvsvs CCCCMEMEMEMEWheatWheatWheatWheat FuturesFuturesFuturesFutures PricesPricesPricesPrices andandandandCashCashCashCash PricesPricesPricesPrices ofofofof CZGWMCZGWMCZGWMCZGWM
(2003.03-2009.12)(2003.03-2009.12)(2003.03-2009.12)(2003.03-2009.12)
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2009年郑商所优质强筋小麦期货价格与国内外小麦期现价格走势对比图
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棉花期货棉花期货棉花期货棉花期货

CottonCottonCottonCotton FuturesFuturesFuturesFutures

2009年棉花期货共成交合约 1706.94万手，成交金额 12971.10

亿元，较上年分别增长 58.03%和 82.66％；年底持仓量 36.86万手 ，

较上年度末增长 537.09%。棉花期货市场功能发挥较好，已成为企

业套期保值、规避风险的主要场所。期货价格与现货价格高度相

关，已成为现货市场的风向标。参与涉棉企业数量大幅增长。

In 2009, the total trading volume of ZCE cotton futures was

17.0694m contracts, valued 1,297.11bn yuan, with year-on-year

growth of 58.03% and 82.66% respectively. The final open interests

were 368,600 contracts, with a year-on-year growth of 537.09%. The

market function of cotton futures was well displayed and the futures

market has become a key site for hedging and risk control. Futures

price has become weathervane of the cash market, due to its high

correlation with cash price. The number of cotton-related enterprises

participating futures market increased dramaticly.



郑商所棉花期货价格与国内外棉花期现价格走势对比图
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2009年郑商所棉花期货价格与国内外棉花期现价格走势对比图
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白糖期货白糖期货白糖期货白糖期货

WhiteWhiteWhiteWhite SugarSugarSugarSugar FuturesFuturesFuturesFutures

2009 年白糖期货共成交合约 29,212.67 万手，成交金额

128,150.62亿元，是国内期货市场最为活跃的品种之一。白糖期货

价格与现货价格相关度较高，广大涉糖企业高度关注，积极利用

期货市场开展套期保值交易，为实现白糖产业持续、稳定、健康

发展作出了积极的贡献。

In 2009, the total trading volume of white sugar futures reached

292.1267m contracts, valued 12,815.062bn yuan. White sugar futures

has become one of the most active commodities on Chinese futures

market. Due to the high correlation between futures price cash price,

futures market attracted great concern of sugar-related corporations.

The corporations hedge on the market actively, which helped the sugar



industry keep sustained, stable and healthy development.

郑商所白糖期货价格与国内外食糖期现价格走势对比图
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1800

2300

2800

3300

3800

4300

4800

5300

5800

6300

06
-0

1-
06

06
-0

2-
25

06
-0

4-
16

06
-0

6-
05

06
-0

7-
25

06
-0

9-
13

06
-1

1-
02

06
-1

2-
22

07
-0

2-
10

07
-0

4-
01

07
-0

5-
21

07
-0

7-
10

07
-0

8-
29

07
-1

0-
18

07
-1

2-
07

08
-0

1-
26

08
-0

3-
16

08
-0

5-
05

08
-0

6-
24

08
-0

8-
13

08
-1

0-
02

08
-1

1-
21

09
-0

1-
10

09
-0

3-
01

09
-0

4-
20

09
-0

6-
09

09
-0

7-
29

09
-0

9-
17

09
-1

1-
06

09
-1

2-
26

3

5

7

9

11

13

15

17

19

21

23

25

27

29

郑商所白糖期货近交割月价格(元/吨)Nearby prices of ZCE w hite sugar futures (yuan/ton)

南宁白糖现货价格(元/吨)Nanning cash market prices(yuan/ton)

洲际交易所11#原糖期货近交割月价格(美分/磅)Nearby prices of ICE 11# sugar futures (cent/pound)
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精对苯二甲酸期货精对苯二甲酸期货精对苯二甲酸期货精对苯二甲酸期货

PTAPTAPTAPTA FuturesFuturesFuturesFutures

2009年精对苯二甲酸（PTA）期货共成交合约 10550.54万手，

成交金额 38146.21 亿元，较上年分别增长 200.29%和 211.98%。

2009年 PTA期货平稳运行，套期保值与价格发现功能日益显著，

PTA期货价格已经成为聚酯化纤原料市场、产业链企业以及国内

外贸易商的“晴雨表”， 现货企业积极利用期货进行套期保值，规

避现货价格风险。

In 2009, the total annual trading volume was 105.5054m contracts,

valued 3,814.621bn yuan, with year-on-year growth of 200.29% and

211.98% respectively. In 2009, the PTA Futures was running steadily

and its functions of hedging and price discovery was in full swing. PTA



futures price has become a barometer of the polyester fiber market,

industrial enterprises and internatioanl trade houses. Manufacturers

and traders actively hedged on the futures market for risk control.

郑商所 PTA期货价格与国内 PTA现货价格走势对比图
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2009年郑商所 PTA期货价格与国内 PTA现货价格走势对比图
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国产PTA现货价格(元/吨）Cash market prices of domestic made PTA（yuan/ton)

单位：元/吨　unit: ￥yuan/ton

菜籽油期货菜籽油期货菜籽油期货菜籽油期货

RapeseedRapeseedRapeseedRapeseedOilOilOilOil FuturesFuturesFuturesFutures

2009 年菜籽油期货共成交合约 2191.37 万手，成交金额

8130.39亿元，较上年分别增长 70.42%和 33.38%。菜籽油期货稳

步健康发展，已成为全球最大的菜籽类期货品种。菜籽油期货价

格已经成为现货市场生产、贸易的风向标。广大现货企业积极利

用期货套期保值业务，规避现货价格风险，稳定生产经营。

In 2009, the total annual trading volume of ZCE RO futures was

21.9137m contracts, valued 813.039bn yuan, with year-on-year growth of

70.42% and 33.38% respectively. RO futures developed steady and became

the largest futures commodity of the canola section on the global futures

market. RO futures price has become weathervane of cash market.



Numerous industrial enterprises hedged on the futures market to mitigate

price risks and achieve stable operation and management.

郑商所菜籽油期货价格与国内菜籽油现货及国外菜籽期货价格走势对比图
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2009年郑商所菜籽油期货价格与国内菜籽油现货及国外菜籽期货价格走势对比图
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早籼稻期货早籼稻期货早籼稻期货早籼稻期货

EarlyEarlyEarlyEarly Long-GrainLong-GrainLong-GrainLong-GrainNonglutinousNonglutinousNonglutinousNonglutinousRiceRiceRiceRice FuturesFuturesFuturesFutures

2009年 4月，早籼稻期货成功上市，市场运行平稳，交易渐

趋活跃。全年早籼稻期货共成交合约 390.02万手，成交金额 812.97

亿元。上市以来，早籼稻期货价格较好地反映了国内外各种影响

因素，价格发现功能初步显现。随着对早籼稻期货的认识不断成

熟，稻谷现货企业越来越多理性参与套期保值，规避价格波动风

险，早籼稻期货在服务稻谷产业方面的作用逐步发挥。目前，其

成交量、活跃度已经大大超过 CME稻谷期货，成为全球最大的稻

谷期货市场。

Since its listing in April 2009, the early long-grain nonglutinous

rice futures has been running steady and the trading has become more

and more active. The total annual trading volume was 3.9002m contracts,



valued 81.297bn yuan. Since the listing, ZCE rice futures price reflected

domestic and foreign price elements pretty well and the price discovery

function was in full swing. With the understanding of rice futures

becoming deeper and deeper, more and more enterprises take part in

the market to hedge and control risk. Rice futures played positive role

in serving rice-related enterprises. At present, the trading volume and

activity percentile of ZCE rice futures has gone beyond CME rice

futures and ZCE has become the global largest rice futures market.

郑商所早籼稻期货价格与国内外籼稻期现价格走势对比图
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四、市场监管四、市场监管四、市场监管四、市场监管



MarketMarketMarketMarket SurveillanceSurveillanceSurveillanceSurveillance

2009年，国际金融危机的影响持续蔓延，我国期货市场发展

面临的内外部环境发生了深刻变化。郑商所认真贯彻落实全国证

券期货监管工作会议精神，严格履行各项监管职责，结合市场发

展出现的新情况、新问题，及时研究制定风险防控预案，有效防

范和化解市场风险，切实维护了市场的持续稳定与健康发展。

In 2009, the impact of international financial crisis continued

spreading. The internal and external environment of the Chinese

futures market has changed greatly. ZCE implemented the spirits of the

“National Securities and Futures Surveillance Conference”,

performing the duty of surveillance strictly and setting up risk control

plan in time in accordance with the new situation and problem coming

with the market development, which helped prevent and solve market

risks and secure the market’s sustained, stable and healthy

development.

——始终坚持“三公”原则，严格执行国家法律法规和交易所规

章制度，在加强日常监管的基础上，完善风险预警系统，创新风

险管理手段，提升市场监管水平。

------ZCE insisted on the principle of “Openness, Impartiality and

Justness” and implemented the national laws and regulations and the

exchange rules strictly. Based upon enhanced routine surveillance, ZCE

perfected the risk precautionary system, innovated risk management



measures and improved market monitoring level.

—— 加强与各监管机构的交流与合作，充分发挥我国期货市

场“五位一体”监管体制的优势，严厉打击违法违规行为，保护投

资者合法权益，有效维护市场秩序。

------ZCE enhanced cooperation and intercommunication with

other regulatory institutes, brought the advantages of “five in one”

surveillance system of Chinese futures market into full play, thereby, fought

against violation strictly, protected investors’ legal rights and secure the

market order sufficiently.

——不断优化各项业务规则制度安排，贴近市场新变化新需

求，夯实市场发展的制度基础。

------ZCE continuously optimized rules and regulations,

therefore, compacted the basis of market development.

五、市场开发五、市场开发五、市场开发五、市场开发

MarketingMarketingMarketingMarketing

2009年，郑州商品交易所坚持科学发展观，依托会员，加大

宣传和培训，大力服务产业链企业，不断提高期货市场运行质量。。。。

In 2009, insisting on Scientific Outlook on Development and

backed up by member firms, ZCE enhanced promotion and training,

provided perfect service to industrial enterprises and kept improving

the operating quality of futures market.



----举办“走近产业，贴近行业，服务企业”主题活动，提高期

货市场服务实体经济的能力和效果。设立市场功能研究课题，举

办各品种产业论坛，走访产业链大中型企业，积极开展期货市场

服务三农、服务产业模式的探索、总结和宣传。

------ZCE held events on “entering industry, adjoining profession,

serving enterprises” in order to improve capability and effects of the

futures market serving industrial economy. ZCE issued research

projects, held different industrial forums, visited large and medium-

sized industrial enterprises and explored, summarized and promoted

the mode of futures market serving industry and “agriculture, rural

areas and farmers” policy.

----针对市场人才需求，强化对会员的培训和服务。举办初、

中级的分析师培训班、会员中层业务人员培训班、交割结算人员

培训班；举办实地调研和网络视频等培训活动，受到会员好评。

------In order to meet the need of professionals, ZCE enhanced

training and service to member firms. ZCE held training courses for

junior and senior analysts, senior business personnel from member

firms and delivery and clearing specialists. ZCE also took credit for

holding on-site research and web video training.

六、市场创新六、市场创新六、市场创新六、市场创新

InnovationInnovationInnovationInnovation andandandandDevelopmentDevelopmentDevelopmentDevelopment

品种创新品种创新品种创新品种创新



ProductProductProductProduct InnovationInnovationInnovationInnovation

2009年 4月 20日早籼稻期货在郑商所上市交易。早籼稻期货

的上市对进一步完善我国期货市场农产品体系，引导和鼓励更多

生产经营者运用期货交易机制规避市场风险，进一步发挥期货市

场功能，增强服务农业经济能力具有重要意义。

On 20 April, 2009, the early long-grain nonglutinous rice futures

was listed at ZCE. The listing of early long-grain nonglutinous rice

futures has great significance on improving agricultural commodities

system on Chinese futures market, guiding and encouraging

manufacturers and traders to imply futures trade mechanism to control

market risks, further display the function of futures market and

enhancing the capability of serving agricultural economy.

技术创新技术创新技术创新技术创新

TechnologyTechnologyTechnologyTechnology InnovationInnovationInnovationInnovation

2009 年，郑商所通过优化交易系统程序，提高了撮合效率；

通过对电信接入光缆进行双路由改造、环网带宽扩充以及核心网

络优化等措施，消除了网络连接的单线风险，提高了通信能力；

对交易厅席位机进行了升级；完成了同城灾备系统的规划和建设

工作，实现了交易核心、远程接入、结算、交割、会员服务、业

务监管等子系统的实时冗余备份；完成新会员服务系统的测试上

线工作，全面实现了结算、交割、仓单、出入金等期货业务的互

联网服务；开通了银期通网络通道，建成实时交易演示系统。



In 2009, ZCE increased efficiency of matching by optimizing

trading system; eliminated network risks and raised communication

capability by implying double routers into telecommunication access

cable, extending bandwidth of ring network and optimizing core

network; updated computers on member seats inside trading hall;

completed planning and constructing of intra-city disaster backup

system and accomplished real-time redundant backup of subsystems

such as trading core, remote access, clearing, delivery, member

service, business monitoring and so on; completed testing and

application of new member service system and implemented internet

services of clearing, delivery, warrants, debit and credit, etc; opened

up the futures transfer network channel and built up real-time trading

demonstration system.

七、市场宣传七、市场宣传七、市场宣传七、市场宣传

PublicityPublicityPublicityPublicity

2009年，郑商所服务企业、服务产业、服务“三农”的活动不

断引起国内外媒体的关注，人民日报、新华社、经济日报、中央

人民广播电台等主流媒体全面、深入报道了粮、棉、油、糖和 PTA

等大宗产品优势产区及产业链企业积极利用期货市场开展“公司+

农户”、“订单+期货”等新型产业化经营成功模式，进一步提升了

期货市场服务实体经济的社会形象，扩大了郑商所的影响力。

In 2009, ZCE’s activities of serving enterprises, serving industries

and serving “agriculture, rural areas and farmers” policy attracted



attention of domestic and foreign media. Mainstream media such as

People’s Daily, Xin Hua News Agency, Economic Daily, China

National Radio have released comprehensive and thorough reports on

successful industrialized operation modes, eg the dominant commodity

production areas and industrial enterprises actively conduct

“companiy+farmers” and/or “orders+futures” mode, by participating

futures market.. Hence, the social image of the futures market serving

industrial economy was improved and ZCE’s influence was expanded.

八、合作交流八、合作交流八、合作交流八、合作交流

CooperationCooperationCooperationCooperation andandandand IntercommunicationIntercommunicationIntercommunicationIntercommunication

2009年，郑商所加强与国内外期货、证券交易所、行业协会、

科研机构、政府的交流，就品种功能发挥、宏观经济研究、投资

者教育、数据信息、技术更新、培训等方面开展了多层次的合作。

In the year of 2009, ZCE enhanced intercommunication with

domestic and foreign futures exchanges, security exchanges, industrial

organization, research institutes and government and carried out multi-

tier cooperation on market function study, macro economy study,

investor education, information, IT innovation and training.

郑商所接待了来自加拿大、蒙古、非洲、美国、英国等国家

和地区的境外政府机构、期货监管机构、期货市场参与者及期货

交易所代表团，不仅使国际市场对郑商所的了解有所加深，而且

探讨了未来合作的机会；4月，郑商所派员赴德国出席 IOMA/IOCA

年会，介绍了郑商所以及中国期货市场的发展状况；11月，郑商

所组织员工赴美国期货机构进行了为期 4周的培训，学习先进制



度和管理理念；12月，郑商所与纽约-泛欧交易所集团成功进行了

首次员工互访交换项目，增强了双方的了解和认知度，为郑商所

的国际合作开辟了新途径。

ZCE hosted delegations of government, futures regulatory institutes,

futures market participants and futures exchanges from Canada, Mongolia,

Africa, USA and UK. On the meetings, ZCE not only reinforced the

international market understanding ZCE better, but also discussed

cooperation opportunities. In April, delegation of ZCE attended

IOMA/IOCA annual conference held in Germany and introduced

development of ZCE and Chinese futures market. In November, staff

of ZCE took 4-weeks training in US futures institutes, studying

advanced regulation and management concept. In November, ZCE and

NYSE-Euronext Group successfully conducted staff exchange project,

enhancing mutual understanding and recognition, which provided ZCE

a new channel of international cooperation.

九、大事记九、大事记九、大事记九、大事记

EventsEventsEventsEvents

2009年 1月 7日，郑商所举办 2008年会员表彰大会暨 2009

年发展研讨会。

January 7, ZCE held a panel meeting to commend and honor its

fast-growing members in 2008 and discuss the development of futures



market in 2009.

2009年 2月 11日，中央学习实践活动指导检查组到郑商所视

察指导工作。

February 11, Steering & Inspection Team of Study and Practice the

Scientific Outlook of Development visited ZCE.



2009年 2月 19日，郑商所召开深入学习实践科学发展观活动

总结大会。

February 19, ZCE held a summing-up meeting regarding the

Study and Practice Scientific Outlook of Development.



2009年 3月 20日，郑商所举行上市品种市场功能研讨会暨课

题签约仪式。

March 20, ZCE held market functions seminar of listed commodities

and signing ceremony of research project.

2009年 3月 28日，郑商所第五届理事会第七次会议召开。

March 28, ZCE held its 7th annual meeting of the 5th tenure of

Board of Directors in Hainan.



2009年 4月 20日，郑商所举行早籼稻期货合约上市仪式。

April 20, ZCE held opening-bell ceremony of early indica rice futures.



2009年 4月 26日，郑商所参加第四届中部博览会。

April 26, ZCE attended the fourth Central China Investment and Trade

Fair.

2009年 10月 21日，全国人大农业与农村委员会调研组视察

郑商所。

October 21, a research and study group from NPC Agriculture

and RuralAffairs Committee visited ZCE.



2009年 11月 3日，第十一届全国人大代表驻澳门特别行政区

代表团视察郑商所。

November 3, delegation of Deputies to NPC locating in Macao

SAR visited ZCE.



2009年 12月 1日，郑商所召开全体员工大会，宣布中国证监

会决定：张凡任郑商所党委书记、总经理。

December 1, ZCE held Town-Hall Meeting announcing the

decision from CSRC: ZHANG Fan assigned as the Secretary of Party

Committee & President of ZCE.



十、统计资料













十一、会员名单十一、会员名单十一、会员名单十一、会员名单
会员名单

序号 会员全称

1 华西期货有限责任公司

2 晟鑫期货经纪有限公司

3 红塔期货有限责任公司

4 中钢期货有限公司

5 新纪元期货有限公司

6 新疆粮油集团有限责任公司

7 长城伟业期货有限公司

8 上海大陆期货有限公司

9 中谷期货经纪有限公司

10 招商期货有限公司

11 宝城期货有限责任公司

12 珠江期货有限公司

13 河南省粮食贸易公司

14 鞍山五环期货经纪有限公司

15 格林期货有限公司

16 上海中财期货有限公司

17 国信期货有限责任公司

18 江苏东华期货经纪有限公司

19 江苏弘业期货经纪有限公司

20 上海东方期货经纪有限责任公司

21 江西瑞奇期货经纪有限公司

22 海南金海岸期货经纪有限公司

23 中天期货经纪有限公司

24 海航东银期货有限公司

25 中航期货经纪有限公司

26 河南省粮油工业总公司

27 财富期货有限公司

28 安徽徽商期货经纪有限公司

29 甘肃陇达期货经纪有限公司

30 河南天予粮食购销储运有限公司

31 邓州市粮油总公司

32 集成期货有限公司

33 申银万国期货有限公司

34 北京中期期货经纪有限公司

35 郑州道特尔技术发展有限公司

36 五矿海勤期货有限公司

37 获嘉县粮油(集团)总公司

38 金石期货有限公司

39 银河期货经纪有限公司

40 渤海期货有限公司

41 中证期货有限公司

42 河南省粮食储运公司

43 上海欧亚美进出口有限公司

44 鲁证期货有限公司

45 河南省油脂公司



46 河南省商业总公司

47 东兴期货有限责任公司

48 河南省畜产品进出品公司

49 吉林金昌期货有限公司

50 金瑞期货有限公司

51 上海金鹏期货经纪有限公司

52 南阳市油脂集团公司

53 中国粮食贸易公司

54 云晨期货有限责任公司

55 中期嘉合期货经纪有限公司

56 中粮期货经纪有限公司

57 万达期货有限公司

58 中信新际期货有限公司

59 西南期货经纪有限公司

60 河南省南阳市粮食总公司

61 天津金谷期货经纪有限公司

62 吉粮期货经纪有限公司

63 长江期货有限公司

64 天富期货经纪有限公司

65 津投期货经纪有限公司

66 金友期货经纪有限公司

67 南证期货有限责任公司

68 摩根大通期货有限公司

69 海通期货有限公司

70 大通期货经纪有限公司

71 北京全国棉花交易市场有限责任公司

72 金元期货经纪有限公司

73 上海金源期货经纪有限责任公司

74 中原期货经纪有限公司

75 浙江新华期货经纪有限公司

76 创元期货经纪有限公司

77 象屿期货有限责任公司

78 深圳金汇期货经纪有限公司

79 宁波杉立期货经纪有限公司

80 浙江大地期货经纪有限公司

81 河南利华实业发展有限公司

82 第一创业期货有限责任公司

83 中银国际期货有限责任公司

84 国贸期货经纪有限公司

85 迈科期货经纪有限公司

86 招金期货有限公司

87 美尔雅期货经纪有限公司

88 海南星海期货经纪有限公司

89 上海东证期货有限公司

90 国金期货有限责任公司

91 光大期货有限公司

92 浙江天马期货经纪有限公司

93 信达期货有限公司

94 河南物资集团公司

95 国都期货有限公司



96 华海期货有限公司

97 黑龙江三力期货经纪有限责任公司

98 瑞达期货经纪有限公司

99 重庆三五九期货经纪有限公司

100 浙江新世纪期货经纪有限公司

101 河北省粮油集团有限公司

102 安信期货有限责任公司

103 江南期货经纪有限公司

104 京都期货经纪有限公司

105 河南粮油食品进出口集团有限责任公司

106 东莞市华联期货经纪有限公司

107 山西三立期货经纪有限公司

108 湘财祈年期货经纪有限公司

109 郑州万事利实业有限公司

110 弘信期货经纪有限公司

111 金鹏期货经纪有限公司

112 国元期货有限责任公司

113 深圳市农产品股份有限公司

114 中国国际期货经纪有限公司

115 东航期货经纪有限责任公司

116 和合期货经纪有限公司

117 陕西省长安期货经纪有限公司

118 民生期货有限公司

119 大有期货有限公司

120 华证期货经纪有限公司

121 上海恒洋国际贸易有限公司

122 廊坊中糖华洋实业公司

123 路易达孚(北京)贸易有限责任公司

124 天琪期货有限公司

125 北方期货经纪有限责任公司

126 新疆天利期货经纪有限公司

127 北京粮食集团有限责任公司

128 银建期货经纪有限责任公司

129 辽粮期货经纪有限公司

130 烟台中州期货经纪有限公司

131 云南省元江县金珂集团糖业有限责任公司

132 五矿实达期货经纪有限责任公司

133 山东沂南县粮油总公司

134 湖北银丰棉花原料有限公司

135 资阳市供销棉麻土产有限公司

136 中信建投期货经纪有限公司

137 德邦期货有限公司

138 江苏期望期货经纪有限公司

139 云南恒丰期货经纪有限公司

140 广发期货有限公司

141 国联期货有限责任公司

142 浙江中大期货经纪有限公司

143 道通期货经纪有限公司

144 青岛国大期货经纪有限公司

145 成都倍特期货经纪有限公司



146 上海中期期货经纪有限公司

147 置地集团有限公司

148 北京天星期货经纪有限公司

149 江苏文峰期货经纪有限责任公司

150 上海金城期货经纪有限公司

151 东吴期货有限公司

152 国泰君安期货有限公司

153 黑龙江省龙兴期货经纪有限公司

154 浙江省永安期货经纪有限公司

155 冠通期货经纪有限公司

156 国海良时期货有限公司

157 广永期货有限公司

158 西部期货有限公司

159 大连良运期货经纪有限公司

160 广东鸿海期货经纪有限公司

161 鲁能金穗期货经纪有限公司

162 汇鑫期货经纪有限公司

163 方正期货有限公司

164 中辉期货经纪有限公司

165 宏源期货有限公司

166 上海浙石期货经纪有限公司

167 重庆先融期货经纪有限公司

168 中期期货有限公司

169 华安期货有限责任公司

170 东海期货有限责任公司

171 大华期货有限公司

172 南华期货有限公司

173 深圳瑞龙期货有限公司

174 上海良茂期货经纪有限公司

175 保定瑞丰糖业有限公司

176 河北恒银期货经纪有限公司

177 乾坤期货有限公司

178 海证期货有限公司

179 冠华期货经纪有限公司

180 德盛期货有限公司

181 和融期货经纪有限责任公司

182 华南期货经纪有限公司

183 新产业投资股份有限公司

184 湖南金信期货经纪有限公司

185 黑龙江时代期货经纪有限公司

186 新湖期货有限公司

187 广晟期货有限公司

188 上海通联期货有限公司

189 中纺棉花进出口公司

190 北京首创期货有限责任公司

191 济宁市粮油总公司

192 江苏苏物期货经纪有限公司

193 安徽省粮食集团有限责任公司

194 上海永大期货经纪有限公司

195 南阳市卧龙区粮油总公司



196 上海东亚期货经纪有限公司

197 广东汇储期货经纪有限公司

198 浙江大越期货经纪有限责任公司

199 天汇期货有限公司

200 经易期货经纪有限公司

201 中晟期货经纪有限公司

202 上海普民期货经纪有限公司

203 河南省粮油对外贸易总公司

204 一德期货经纪有限公司

205 南召县粮油总公司

206 科信期货经纪有限公司

207 北京中棉通泰经贸有限公司

208 兴业期货有限公司

209 上海久恒期货经纪有限公司

210 珠海天太期货经纪有限公司

211 神华期货经纪有限公司

212 华闻期货经纪有限公司

213 平安期货有限公司

214 河南神力集团有限责任公司

215 北京慧聪建设信息咨询有限公司
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